
 
 
    P R O T O K Ó Ł   Nr XLIV/10  
 
   z przebiegu XLIV Sesji Rady Miasta mi G miny Dolsk  
 
  z dnia 28 kwietnia 2010 roku  
 
 
   Obrady rozpoczęto o godz. 11-tej  
  W Sesji udział wzięło 15 radnych / lista obecności stanowi zał.. nr 1 

do protokołu  
W obradach uczestniczyli równieŜ  
1.Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  
2.Z-ca Burmistrza  Liliana  Lenarczyk Zurczak  
3.WSkarbnik Miasta i Gminy ElŜbieta  Juskowiak  
4.Kierownik Referatu Obywatelskiego Mirela Godawa  
5.Kierownik Referatu Gospodarczego Maria Marchlewska  
6.Jan Chojnacki – radny powiatu sremskiego  
7.Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy  
8.pracownicy Urzędu  
9.przedstawiciele mediów  
Zaproszenie stanowi zał. nr 2 do protokołu . 
 
 Ad.1 Otwarcie XLIV Sesji  Rady Miasta i Gminy Dolsk  
 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski otworzył obrady XLIV Sesji 
Rady Miasta mi Gminy Dolsk i porosił wszystkich o uczczenie minuta ciszy  
wszystkich ofiar tragedii smoleńskiej  . 
 Powitał obecnych na Sesji Radnych ,Pana Burmistrz oraz przybyłych 
gości  
Na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w Sesji uczestniczy 15 radnych  
wobec czego Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad Sesji  
z zapytaniem czy ktoś z radnych  wnosi o poszerzenie porządku obrad Sesji  
Wobec braku zgłoszeń w tym względzie Przewodniczący Rady przeprowadził 
głosowanie nad projektem porządku obrad Sesji  
Radni jednogłośnie /15 głosami zatwierdzili proponowany porządek obrad 
Sesji . 
 
 
  Ad.2 Przyjęcie protokołu z obrad XLIV Sesji Rady Miasta i 
Gminy . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski zabierając głos stwierdził, Ŝe 
protokół  taki został sporządzony w terminie i był wyłoŜony do wglądu w 
Biurze Rady  
 Protokół został zatwierdzony  bez zastrzeŜeń  
 
  
 



 Ad.3 Informacja Burmistrza Miasta i Gminy z działalności 
międzysesyjnej . 
 
Informacja została przedłoŜona przez Burmistrza Miasta i Gminy Henryka  
Litka – informacja stanowi zał . nr 3 do protokołu  
Zabierając głos Burmistrz Miasta i Gminy odczytał pismo z zaprzyjaznionej 
gminy z Holandii w którym to piśmie gmina ta wyraŜa  swoje współczucie  z 
powodu tragedii smoleńskiej . 
Równocześnie Burmistrz poinformował radnych ,Ŝe wspólnie z Burmistrzami 
ościennych  gmin był w Warszawie aŜeby oddać hołd  tym wszystkim którzy 
zginęli pod smoleńskiem  
  
 Ad. 4.Przedstawienie sprawozdań  za rok 2009 z działalności : 
 
 a/Miejsko Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Dolsku. 
 
Sprawozdanie przedstawiła Pani Katarzyna Chojnacka członek Komisji  
sprawozdanie stanowi zał. nr 4 do protokołu . 
 
Radny Kazimierz Pepliński – czy jest prowadzona statystyka  w sprawie 
naduŜycia alkoholu nile osób udało się wylecz 
Pani Katarzyna Chojnacka – takiej ewidencji nie wolno  nam prowadzić 
,Komisja tylko koordynuje te sprawy  i te uzaleŜnienia ,my takie osoby 
zapisujemy na spotkanie z psychologiem . 
Mogłabym tylko podać ile osób skorzystało z takiego spotkania. 
 
Radny Jacek Woroch – teŜ jestem członkiem komisji Rozwiązywania 
Problemów alkoholowych  i wiem ,Ŝe osoba uzaleŜniona od alkoholu to 
choroba do końca Ŝycia  ale moŜe to być trzeŜwy alkoholik  
. 
 b/;Zarządu Miejsko  Gminnego OSP 
 
 Sprawozdanie przedstawił radny Stanisław Porzucek Prezes Zarządu 
Miejsko Gminnego OSP  
Sprawozdanie stanowi zał.. nr 5 do protokołu . 
 
 c/ Klubów sportowych Zawisza i Kusy . 
 
sprawozdanie z działalności Klubu sportowego Zawisza przedstawił 
Pan Ryszard Ciszewicz Prezes tego Klubu – sprawozdanie stanowi zał. nr 6 
do protokołu . 
 
Sprawozdanie z działalności Klubu Kusy  przedstawił Pan Wojciech 
Dudziński Prezes tego Klubu – sprawozdanie stanowi zał. nr 7 do protokołu .  
 
W sprawie złoŜonych sprawozdań głos zabrał radny Zbigniew Kiel  
Wszystkie sprawozdania były szczegółowo przedstawione jednak niepokojące 
jest to ,Ŝe budŜet dla straŜy poŜarnych nie był w całości wykorzystany 
,pozostała kwota do wykorzystana  18 tys. zł. 



 Czyja to jest wina . 
Wyjaśnień udzieliła  Pani ElŜbieta Juskowiak ,która wyjaśniła, Ŝe nikt 
straŜakom nie bronił wykorzystania  budŜetu ,robili zakupy niezbędne  
i wszystko było wydatkowane celowo . 
 
Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski, który  
Podziękował  wszystkim za przedstawione sprawozdania . 
RównieŜ głos w tej sprawie zabrał Burmistrz Miasta i Gminy, który wszystkim 
Składającym sprawozdania podziękował za przedstawione sprawozdania i za 
zaangaŜowanie się w ta pracę społeczna ,mamy obiekty sportowe z których  
moŜemy  pełni korzystać. 
\ 
 
 Ad.5  Podjęcie uchwał w sprawach : 
 
a/ absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk . 
 
W tym punkcie obrad w kolejności głos zabrali: 
Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  ,który szczegółowo zapoznał 
radnych ze sprawozdaniem rocznym z wykonania budŜetu miasta i gminy za 
2009 rok . 
Gdzie zarówno dochody i wydatki zostały w3ykonane w 97 % . 
DuŜo miejsca Burmistrz poświęcił na omówienie wykonania wydatków 
finansowanych w ramach inwestycji jednostek budŜetowych gdzie wykonanie 
do ogółu .wydatków wynosi 23,48 %. 
Następnie przedstawił wykonanie tego budŜetu poszczególnymi działami  
Zaznaczając równocześnie ,Ŝe  największa część budŜetu dotyczy oświaty . 
Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  stwierdził, Ŝe wykonanie budŜetu  
zostało szczegółowo omówione na posiedzeniach wszystkich Komisji Rady 
Radni do przedłoŜonego  sprawozdania z wykonania budŜetu za 2009 rok . 
Nie wnieśli  do tego sprawozdania Ŝadnych zapytań . 
Następnie głos zabrała Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik Miasta i Gminy 
która odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej  
w Poznaniu  w sprawie  wyraŜenia opinii o o sprawozdaniu z wykonania 
budŜetu Gminy Dolsk za 2009 rok  
Opinia pozytywna . 
W dalszej części  tego punktu obrad głos zabrał Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej Pan Stanisław Porzucek ,który odczytał pismo skierowane do 
Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Zbigniewa Kierzkowskiego w którym 
to piśmie  znalazło się uzasadnienie Komisji Rewizyjnej dot. udzieleniu 
Burmistrzowi absolutorium  
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski skierował wniosek Komisji 
Rewizyjnej do Regionalnej Izby  Obrachunkowej w  Poznaniu z  
Prośba  o wyraŜenie opinii o tym wniosku . 
Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu uchwałą  SO 955/2/11Ln/2010  
Wyraziła pozytywną opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej – Przewodniczący 
Rady odczytał uchwałę . 
Radni do przedłoŜonych uchwał nie wnieśli Ŝadnych zapytań. 



Wobec powyŜszego Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał 
projekt uchwały o udzieleniu Burmistrzowi absolutorium  pod glosowanie. 
Uchwała nr XLIV/287/10 została zatwierdzona 15 głosami  
Po podjęciu tej uchwały głos zabrał Burmistrz Miasta i Gminy, który 
podziękował radnym za zaufanie jakim go obdarzyli glosując jednogłośnie za 
podjęciem tej uchwały . 
Uchwała Nr XIV/287/10 stanowi zał nr 8 wraz ze wszystkimi załącznikami 
. 
 
 b/ zmiany budŜetu miasta i gminy na 2010 r 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak ,która wyjaśniła, Ŝe 
W projekcie uchwały dokonuje się zmian  w szczególności na wypłatę  
świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym  
Plan  dochodów i  wydatków zwiększa się o kwotę 39.921,-zł 
Radni do przedłoŜonego projektu uchwały  nie wnieśli Ŝadnych zapytań  
Wobec powyŜszego Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał 
projekt uchwały pod głosowanie  
Uchwała Nr  XLIV/288/10 została zatwierdzona 15 glosami i stanowi zał. 
nr 9 do protokołu  
 
.. 
 
 c/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Farma Wiatrakowa  Księginki- 
Ostrowieczno- Pokrzywnica . 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Maria Marchlewska  Kierownik 
Referatu Gospodarczego . 
Została juz podjęta uchwała  o studium a to jest przystąpienie do jej realizacji  
Radna Renata Jankowiak – ile na podstawie tej uchwał 
Pani Maria Marchlewska  ma to być 3 wiatraki  
Radny Stanisław  Porzucek – wiemy, Ŝe umowy na dzierŜawę  terenu maja  
być sporządzane na 20 lat  a jak by tam chciał się ktoś budować to co dalej . 
Pani Maria Marchlewska – podjęto juŜ uchwałę  i tam to zostało ujęte  i tak 
to zostało skonstruowane ,Ŝe nie chcemy aŜeby były wstrzymywane  budowle  
ale obok juz istniejących  a nie w polu . 
Burmistrz Miasta i Gminy  przy sporządzaniu studium  staraliśmy się 
wszystko ujmować  z myślą o rozbudowie tych miejscowości  
Wobec  braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski 
poddał projekt uchwały pod głosowanie .. 
Uchwała  Nr XLIV/289/10 została zatwierdzona 15 głosami i stanowi  
Zał.  nr 10 do protokołu .  
 
 d/przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Farma Wiatrakowa Małachowo-
Mszczyczyn- Księginki . 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Maria Marchlewska Kierownik Referatu  
Gospodarczego ,która w uzasadnieniu powiedziała ,Ŝe jest to konsekwencja 
podjęcia uchwały dot. studium miejscowego planu. 



Radny Stanisław Porzucek ile w tym miejscu ma powstać wiatraków .Pani 
Maria Marchlewska maja powstać 4 wiatraki .  
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poddał projekt uchwały pod 
głosowanie  
Uchwała nr XLIV/290/10 została zatwierdzona 15 głosami i stanowi zal nr 
11 do protokołu . 
 
  Ad.6 Interpelacje i wnioski radnych  
 
 Radny Kazimierz Pepliński  
Podejmowane zostały uchwały dot. ferm wiatrakowych a co z podjęciem takiej 
uchwały dot. Wieszczyczyna czy to jest nadal aktualne , 
- druga sprawa poruszona przez radnego Peplińskiego to sprawa naprawy drogi 
gruntowej do Borgowa  ,jest tan kawałek drogi która do nikogo nie naleŜy czy 
nie moŜna by było jej wyrównać Ŝeby moŜna tam przejechać 
 
Radny Marek Zyffert   jest w tej chwili przeprowadzany remont świetlic i w 
Rusocinie jest to dość niefortunnie zrobione ,gdyŜ jest przedłoŜony dach i tam 
jest połoŜona dachówka w róŜnych kolorach  czy to jest niedopatrzenie ze 
strony wykonawcy i Urzędu ,czy nikt tego nie widzi . 
 
Radny WoŜny Ryszard  
- czy Pan Leszek Twardowski jest opodatkowany i czy płaci podatki  
Burmistrz Miasta i Gminy Henryk  Litka  - tak jest opodatkowany  
Radny Ryszard WoŜny – czy wobec tego nie moŜna by tam pomyśleć aŜeby 
naprawić drogę do Brzedni ,przecieŜ Pan Twardowski bardzo duŜo sponsoruje 
dla emerytów .. 
Burmistrz MiG Henryk Litka  
PrzecieŜ  Pan dobrze wie ,Ŝe moŜemy tylko inwestować w nasze mienie a to 
nie jest droga gminna  
Odnośnie wiatraków w Wieszczyczynie odpowiedzi udzieliła Pani Maria 
Marchlewska ,która wyjaśniła ,ze w tej chwili uchwała nie została podjęta z 
uwagi na  brak dokumentacji jednak juz wiadomo , Ŝe stanie tam 
prawdopodobnie 1 wiatrak  
JeŜeli chodzi  i ta drogę do Borgowa  to zapoznamy się w tej sprawie w terenie. 
Pani Maria Marchlewska – sprawa dachu w Rusocinie  
Ze strony Urzędu jak mi wykonawcy nie jest to niedopatrzenie gdyŜ  teŜ 
zauwaŜyliśmy ,ze jest trochę inny odcień ale wykonawca kupił taka  samą 
partię dachówki i był przekonany ,Ŝe kolory się zgadzają   ,jednak po jej 
załoŜeniu zauwaŜyliśmy Ŝe kolory trochę się róŜnią. 
Jednak uwaŜamy Ŝe to najgorzej nie wygląda i zdecydowaliśmy o 
pozostawieniu tej dachówki . 
 
Radna Janina Pawełczyk – kiedy będzie robiony remont dachu w szkole w 
Masłowie  
Burmistrz MiG Henryk Litka  – staramy się o dodatkowe fundusze   
I remont musi być przeprowadzony w okresie wakacji letnich . 
 
Radny Kazimierz Pepliński czy Pan Burmistrz ma jakieś nowe wiadomości 
odnośnie budowy drogi 434 . 



Burmistrz  Mi G  Henryk Litka  – tak wczoraj uzyskałem informację ,Ŝe 
został ogłoszony  przetarg na wykonanie tej drogi – remont po rozstrzygnięciu 
będzie  w pierwszej kolejności robiony na odcinku Gostyń Srem i  jest 
przewidziany  na okres 2 lat  / całość  budowy drogi ./. 
 
 Ad.7 Wolne glosy i wnioski  
 
Glos zabrał Pan Jan Chojnacki radny powiatu śremskiego ,który 
poinformował radnych o aktualnej sytuacji w szpitalu śremskim  
Jako Przewodniczący Komisji Zdrowia  kilkakrotnie poruszałem ta sprawę na 
sesjach powiatu ,zwracałem uwagę e  na pewne nieprawidłowości o jakich 
słyszałem  nikt jednak na te uwagi nie reagował .l 
Mamy sytuacje bardzo cięŜka ,zadłuŜenie szpitala w tej chwili wynosi ponad 
50 mln zł . 
W tej chwili jest audyt w szpitalu i wtedy wyniki pokaŜą jak były prowadzone 
finanse w szpitalu . 
Wiemy jednak, Ŝe Dyrektor  sam decydował o ,wszystkim – zawierał umowy 
niezgodne z prawem i teraz mamy tego skutki a najbardziej będzie ciepiał 
pacjent tego szpitala  
Ma być opracowany program naprawczy tej sytuacji  ,jednak juŜ wiemy Ŝe 
będą wykonywane tylko przyjęcia  na poziomie kontraktu z NFOZ . 
 W tej chwili sytuacja szpitala jest trudna i są juz zwolnienia . 
 

Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski podziękował Panu 
Radnemu Chojnackiemu za przedstawienie trudnej sytuacji szpitala  

 
 

Radna Renata Jankowiak – w związku z ta sytuacja w szpitalu czy nie było by 
wskazane aŜeby poprosić Pana Starostę o udzielenie wyjaśnień w tej sprawie . 

 
Wobec takiego wniosku radnych Przewodniczący  Rady  poinformował radnych ,Ŝe 
Zorganizuje spotkanie z Panem Starostą  w najbliŜszym czasie o czym radni zostaną 
powiadomieni . 

 
 
  Ad.8 Zakończenie obrad Sesji  
 
 Wobec wyczerpania się obrad Sesji  Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski  
 Podziękował wszystkim za udział w obradach Sesji i zakończył obrady XLIV Sesji . 
 
 
 
 
 Protokolant       Przewodniczący Rady  
 
 Stefania Gagat      Zbigniew Kierzkowski 
 
 
 


